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خبر

حقوق و قضا

ویروس کرونا 

در موضوع وضعیت حمل و نقل
 وسایل نقلیه سنگین؛

دادستان کل کشور ورود کرد
مرکز رسانه قوه قضاییه اعلام کرد: »حجت الاسلام والمسلمین 
و  راه  وزیر  به  نامه ای  در  کشور-  کل  -دادستان  منتظری« 
شهرسازی و در راستای صیانت از حقوق عامه، بر نظارت جدی 
بر وضعیت حمل و نقل کامیون ها و وسایل نقلیه سنگین که 
بدون بارنامه و یا اضافه بار های سنگین در سطح جاده های 

کشور تردد می کنند، تاکید کرد.
دادستان کل کشور در این نامه به گزارشی از دادستانی اصفهان 
در همین رابطه اشاره کرده که مطابق آن، طی ۹ ماه گذشته 
بالغ بر ۱۵ میلیون تن کالا بدون بارنامه حمل شده و باعث ایراد 
خسارت عمده به زیر ساخت های حمل و نقل شامل؛ آسفالت 
جاده ها و پل ها و تهدیدی جدی برای ایمنی راه های کشور 

شده است.
حجت الاسلام والمسلمین منتظری در این نامه با اشاره به 
از تصادفات  آمار تلفات و مجروحین ناشی  افزایش مجدد 
رانندگی درون و برون شهری در کل کشور تاکید کرده است: 
ضروری است موضوع با جدیت بررسی و اقدامات لازم برای 

کنترل و نظارت و جلوگیری از این تخلفات انجام شود.
دادستان کل کشور در نامه مورد اشاره مستنداً به ماده ۲۹۰ 
قانون آئین دادرسی کیفری اشاره و آمادگی خود را برای هرگونه 
همکاری با وزارت راه و شهرسازی در زمینه مورد اشاره اعلام 

کرده است.
گفتنی است؛ براساس ماده ۲۹۰ قانون آیین دادرسی کیفری، 
دادستان کل کشور مکلف است در جرایم راجع به اموال، منافع 
و مصالح ملی و خسارت وارده به حقوق عمومی که نیاز به 
طرح دعوی دارد از طریق مراجع ذی صلاح داخلی، خارجی و یا 

بین المللی پیگیری و نظارت کند.

گونه ای با سرایت پذیری بالاتر و علائمی مشابه؛

علائم شایع »اومیکـرون« چیست؟
گونه اومیکرون ویروس کرونا در کشور غالب شده است و از 
آنجا که سرایت پذیری بالاتر و علائم مشابه سرماخوردگی دارد؛ 

تشخیص آن از اهمیت بالایی برخوردار است.
هرچند ممکن است بروز علائم بیماری در افراد مختلف متفاوت 
باشد اما بر اساس شواهد موجود، آبریزش بینی، عطسه، گلودرد، 
سردرد و خستگی در این نوع از ویروس کرونا شایع تر از سایر 
گونه هاست؛ بنابراین مردم باید در صورت مشاهده هریک از 
این علائم، از تماس با دیگران بپرهیزند و خود را قرنطینه کنند.
شامل  و  گذشته  همانند  اومیکرون  از  پیشگیری  راه های 
شست وشوی مداوم دست ها، استفاده از ماسک، برقراری تهویه 
مناسب )بازگذاشتن درب پنجره در محیط های بسته(،  پرهیز از 

تجمعات و رعایت فاصله فیزیکی است.

خبر اول

جامعه

»رحیم زارع« -سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه 
۱۴۰۱- از لغو و حذف شدن مصوبه خرید خدمت سربازی 
خبر داد. وی در توضیح جلسه کمیسیون تلفیق بودجه 
۱۴۰۱ گفت: کمیسیون تلفیق مصوبه قبلی خود درباره خرید 

خدمت سربازی را ملغی کرد.
رییسه  هیات  -عضو  دهنوی«  محسن  »سید  همچنین 
مشمولان  رایگان  معافیت  از  اسلامی-  شورای  مجلس 
سربازی متاهل با دو فرزند به صورت رایگان خبر داد. وی 
روز گذشته در این خصوص گفت: کمیسیون تلفیق تاکید 
بر اصلاح شرایط خدمت سربازی را دارد به همین دلیل 
تصمیات مناسبی از جمله افزایش حقوق تمامی سربازان 
را تاکنون داشته است و با لحاظ اصل ۱۱۰ قانون اساسی 
و با توجه به بررسی ها، کمیسیون تلفیق برای حمایت از 

مشمولان متاهل دارای فرزند مصوبه ای داشت.
نایب رییس کمیسیون تلفیق افزود: نمایندگان در راستای 
حمایت و استحکام کانون خانواده و تشویق به فرزندآوری 
مصوب کردند، مشمولان متاهل دارای دو فرزند و بیشتر 
که بالای ۳۰ سال سن دارند، بتوانند در سال آینده کارت 

معافیت از خدمت سربازی را به صورت رایگان دریافت 
راستای مصوبه  در  دوشنبه  روز  داد:  توضیح  وی  کنند. 
چند روز پیش کمیسیون تلفیق در خصوص خرید خدمت 

سربازی برای مشمولان غایب، اخطار قانون اساسی توسط 
یکی از نمایندگان در صحن تلفیق در مورد مغایرت این 
مصوبه با اصل ۱۱۰ قانون اساسی و عدالت مطرح شد که 

این اخطار مورد پذیرش رییس کمیسیون قرار گرفت و به 
رای گذاشته شد و در ادامه برای رفع این اشکال پیشنهادی 
برای ارائه کارت رایگان معافیت به مشمولان متاهل دارای 
دو فرزند داده شد که با رای موافق نمایندگان تصویب شد.

دهنوی در توضیح پیشنهادش که در کمیسیون تلفیق 
تصویب شد، خاطرنشان کرد: براین اساس با توجه به امر 
مقدس خانواده و تشویق به فرزندآوری و تعیین تکلیف 
مشمولان متاهل دارای دو فرزند و بیشتر که بالای ۳۰ سال 
سن دارند، در سال آینده می توانند کارت معافیت را به 

صورت رایگان دریافت کرده و معاف شوند.
کمیسیون تلفیق چند روز گذشته مصوبه ای برای خدمت 
سربازی داشت که به موجب آن قرار بود دارندگان مدرک 
تحصیلی کاردانی و کمتر از آن با پرداخت ۲۵۰ میلیون 
تومان، دارندگان مدرک تحصیلی کارشناسی و کارشناسی 
ارشد با پرداخت مبلغ ۴۰۰ میلیون تومان و دارندگان مدرک 
پزشکی عمومی و دکترای تخصصی و بالاتر از آن در تمامی 
رشته ها با پرداخت مبلغ ۶۰۰ میلیون تومان به حساب 

خزانه کل کشور قادر به خرید سربازی خود شوند.

»حسن بابایی« - رئیس سازمان ثبت اسناد و املاک کشور- 
درباره بخشنامه ای که قرار است برای تعیین میزان تعرفه 
ثبت ازدواج در دفاتر ازدواج و طلاق صادر شود، اظهارداشت: 

این نظام نامه هنوز ابلاغ نشده است.
وی با بیان اینکه مهریه های بالاتر باید تعرفه بیشتری برای 
ثبت ازدواج پرداخت کنند، افزود: تعرفه تعیین شده در این 

نظام نامه پیشنهادی، براساس میزان مهریه است و ما به 
دنبال هدفی بودیم که هرچه میزان مهریه بالاتر برود، تعرفه 
ثبت ازدواج هم افزایش یابد و این مساله انگیزه ای باشد تا 

مهریه کمتری برای ازدواج در نظر گرفته شود.
بابایی درباره مبلغ پیشنهادی تعرفه جدید گفت: مبلغ 
پیشنهادی تقریبا از ۴۰۰ هزار تا دو میلیون تومان است. 

اکنون تعرفه ثبت ازدواج در دفاتر مربوط به چند سال قبل 
است و با توجه به هزینه های بالا در دفاتر ازدواج و طلاق 
به ویژه برای اجاره و هزینه های کارکنان، به هیچ عنوان 
متناسب نیست. درباره مفاد این نظام نامه در حال رایزنی 
هستیم و بعد از آن، این نظام نامه باید از سوی رئیس قوه 

قضاییه ابلاغ شود.

مشمولان متاهل سربازی با 2 فرزند، رایگان معاف می شوند؛

کمیسیون تلفیق مصوبه خرید سربازی را حذف کرد

»رئیس سازمان ثبت اسناد« خبر داد:

ملاک تعرفه ثبت ازدواج میزان مهریه می شود

دکتر »کمال حیدری« - معاون بهداشت وزیر 
آغاز  به  اشاره  با  گفت وگویی  در  بهداشت- 
واکسیناسیون کرونا در گروه سنی بالای 9 سال، 
اظهار داشت:  در تمام مراکز واکسیناسیون کرونا، 
به تمام افراد بالای 9 سال به صورت اختیاری و 

با رضایت والدین خود واکسن تزریق می شود.
و  سینوفارم  واکسن  دو  این که  بیان  با  وی 
مجوز  کودکان  به  تزریق  برای  پاستوکووک 

دریافت کرده اند؛  افزود: شماره ملی این افراد ثبت و مشخص می شود که کودکان با 
والدین خود به مرکز مراجعه کرده اند و رضایت کتبی برای تزریق واکسن کرونا به کودکان 

نیاز نیست.
و  آسترازنکا  واکسن  مقطعی  کمبودهای  علت  درباره  بهداشت  وزیر  بهداشت  معاون 
پاستوکووک پلاس برای تزریق دوز سوم تصریح کرد:  هر میزان واکسنی که در کشور تولید 
و وارد شود  پس از طی مراحل، سریعاً توزیع می شود اما با توجه به این که بازه سنی تزریق 
واکسن کرونا افزایش یافته و برخی مردم نیز تمایل بیشتری به تزریق برخی از برندهای 
واکسن دارند؛ این اتفاق می افتد. مردم باید توجه داشته باشند که همه واکسن های تولید 

و وارد شده مؤثرند و الان تزریق دوز سوم، از نوع واکسن دوز سوم مهمتر است.

مرکز  -سرپرست  هاشمی«  »محمد  مهندس 
روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی- با بیان اینکه در پی 
واکسیناسیون سراسری که صورت گرفته، شرایط 
فجر  فیلم  جشنواره  چهلمین  برگزاری  برای 
کرد:  اظهار  است،  در سراسر کشور میسر شده 
چهلمین جشنواره فیلم فجر با حضور ناظران و 
اعضای وزارت بهداشت و با همراهی و همکاری 

دانشگاه علوم پزشکی ایران و با رعایت کامل پروتکل های بهداشتی برگزار می شود.
وی با اشاره به اینکه در خانه جشنواره سه مکان اصلی در نظر گرفته شده است تا وضعیت سلامت 
مهمانان جشنواره مورد بررسی قرار بگیرد، تصریح کرد: از آنجایی که ممکن است در سویه های 
جدید کرونا برخی علائم پنهان باشند، در همین راستا علاوه بر تب سنجی، شرح حالی از میهمانان 
پرسیده می شود و درصورتی که فردی وضعیت مشکوک داشته باشد، تست PCR  گرفته می شود. 
وی عنوان کرد: پرستاران و کادر درمان پشتیبان نیز به شکل دائمی در محیط خانه جشنواره حضور 
خواهند داشت تا در صورت نیاز نسبت به انجام درمان پیشگیرانه میهمانان اقدام کنند. 12 پرستار 
و یک پزشک این تیم پشتیبان را تشکیل می دهند و به صورت شیفت بندی شده در موقعیت 

خانه جشنواره حضور خواهند داشت.

»معاون بهداشت وزیر بهداشت« مطرح کرد:

تزریق واکسن کرونا به کودکان نیاز به 
رضایت کتبی ندارد

»سرپرست مرکز روابط عمومی وزارت بهداشت«: 

تمهیدات وزارت بهداشت برای چهلمین 
جشنواره فیلم فجر 

بهداشت و سلامت

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا بویژه ستوان دوم 
قنبر نظری که 64/11/12 در بانه به مقام شامخ 

شهادت نائل گشت  را  گرامی می دارد

»رحیم زارع« -سخنگوی کمیسیون تلفیق لایحه بودجه ۱۴۰۱- از لغو و حذف شدن مصوبه 
خرید خدمت سربازی خبر داد. وی در توضیح جلسه کمیسیون تلفیق بودجه ۱۴۰۱ گفت: کمیسیون 

تلفیق مصوبه قبلی خود درباره خرید خدمت سربازی را ملغی کرد.
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اجتماعی

اقتصاد کلان

»رئیس سازمان خصوصی سازی« خبر داد:
استقلال و پرسپولیس قطعا 
تا آخر بهمن بورسی می شوند

»حسین قربانزاده« - رئیس سازمان خصوصی سازی - در گفت 
و گویی درمورد آخرین وضعیت صورت های مالی دو باشگاه 
استقلال و پرسپولیس توضیح داد: هر دو باشگاه صورت های 
مالی حسابرسی شده خود را تحویل سازمان خصوصی سازی 

داده اند و درحال بررسی است.
وی درمورد زمان عرضه سهام دو باشگاه در بازار سرمایه، گفت: 
هیچکس اعلام نکرده بود عرضه سهام دو باشگاه در بازار سرمایه 
در تاریخ ۲۲ بهمن ماه صورت میگیرد. در نامه ای که به ای اف 
سی نوشتیم اعلام کردیم عرضه در فرویه ۲۰۲۲ صورت میگیرد 
که حدودا بهمن ماه می شود اما روز دقیق آن مشخص نشده 
است. رئیس سازمان خصوصی سازی  ادامه داد: درمورد عرضه 
این دو باشگاه تقریبا هر روز در سازمان خصوصی سازی جلسه 
برگزار می شود. همچنین هفته ای سه مرتبه با نمایندگان 
باشگاه ها، سازمان بورس و وزارت ورزش جلساتی برگزار می 
شود تا مدلی که طراحی شده که افزایش سرمایه از طریق صرف 
سهام با سلب حق تقدم است برای دوباشگاه اتفاق بیوفتد. بر 
این اساس مردم میتوانند در ۱۰ تا ۲۰ درصد مردم در افزایش 
سرمایه دو باشگاه مشارکت کنند. پول هم به دو باشگاه می 
رود. عرضه سهام دو باشگاه در بازار سرمایه تا پایان بهمن اتفاق 

می افتد.

نگاه

یکی از معضلات آشکاری که شاید در بسیاری از پایانه های 
حمل و نقل دیده می شود، مقوله حملِ بار توسط ناوگان 
مسافربری بویژه در اتوبوس هاست. در شرایطی که این 
مساله خلاف آیین نامه های موجود است و اگر بخواهیم 
بطور کلی در این خصوص صحبت کنیم، بر اساس قانون، 
اتوبوس ها مجاز به حمل بار نیستند و تنها مسافران و 

بارهای آنان را باید جابجا کنند.
اگرچه حملِ بار در حد و اندازه های خارج از عرف مسافربری، 
خلاف قانون است اما رانندگان اتوبوس  بدلیل اینکه دخل و 
خرج شان تنها از راه مسافر تامین نمی شود، ناگریز هستند 
که کالا هم حمل کنند و اگر این کار انجام نشود، بی شک 
حمل و نقل اتوبوسرانی نیز تعطیل می شود. در حال حاضر 
حمل بار، بدون در نظر گرفتن محدودیت وزنی، ایمنی 
و شکل بسته بندی انجام می شود که این کار با توجه به 
وظیفه اصلی ناوگان مسافربری، جان و مال مسافران را در 

معرض خطر قرار خواهد داد. 
بارهایی  شود،  حمل  اتوبوس  با  باید  تنها  که  باری  اما 
اورژانسی است و نه تجاری. بارهایی مثل پاکت اسناد و 
نامه و بارهایی از این قبیل. ولی مشکل اینجاست که در 
پوششِ همین بارهای اورژانسی، غالبِ انبارها، بخصوص 
می کنند.  نیز  تجاری  بار  گرفتن  به  اقدام  مرکزی،  انبارِ 
و  نیست  راهداری  سازمان  کنترل  در  مرکزی  انبارهای 
شهرداری ها به اسم سازمان حمل و نقل با عوارض سه 
درصد و اجاره بها، عملا این انبارها را در دست گرفته اند و در 
بسیاری از پایانه ها، نقش مدیریتی سازمان راهداری در اثر 
دخالت غیرقانونی شهرداری ها و شورای شهر، در این انبارها 

به صفر رسیده است. 
باری؛ رانندگان، برای تامین مخارج اتوبوس خود، بارهای 
تجاری را حمل می کنند. در شرایطی که قانون خاصی هم 
برای جابجایی بار وجود ندارد و هزینه جابجایی آن ها طبق 
توافق راننده و تعاونی مربوطه انجام می شود و احتیاجی 
هم به تهیه بلیط نیست. در حال حاضر ناوگان مسافربری 
به قوانین حمل بار با اتوبوس و ضوابط حمل و نقل مسافر 
بسیار تاکید کرده و هرگونه حمل بار خارج از این قوانین را 
ممنوع کرده است. البته با توجه به این قوانین، برخی افراد 
بدون توجه به ممنوع بودن بار توسط اتوبوس، برای کسب 

سود مبادرت به انجام این کار می کنند. 
ناوگان مسافربری باید با در نظر گرفتن شرایط و قوانین 
وضع شده در جهت حمل بار و کالا از طریق اتوبوس اقدام 
کند که در نهایت این موضوع به نفع ارسال کننده بار و به 
ضرر این افراد سودجو خواهد بود. اگرچه قانون، به ممنوع 
بودن حمل کالا با ناوگان اتوبوسرانی اشاره کرده است، اما 
نبود امکانات و عرصه مناسب برای انتقال کالای خرد در 
سطح کشور از یک سو و سرعت جابه جایی کالا با نرخ نسبتا 
پایین حمل توسط ناوگان مسافربری و وجود فضای قابل 
بارگیری در اتوبوس ها از سمت دیگر، زمینه ساز حمل کالا با 

این ناوگان شده است. 
در نتیجه می توان گفت که، نبود نظارت و کنترل ناوگان 
در شروع حرکت توسط مدیران شرکت های حمل و نقل 
نظارتی،  دستگاه های  توسط  دقیق  نظارت  نبود  مسافر، 
آگاهی نداشتن رانندگان نسبت به خطرات حمل بار، نبود 
برنامه ریزی مطلوب در راستای استفاده از ناوگان مسافربری 
و تکمیل تعداد مسافر از مسائلی است که در بروز این 
از  جلوگیری  برای  مناسب  راهکار  دارند.  نقش  تخلفات 

اینگونه تخلفات در این حوزه  می توان به تدوین قوانین 
سختگیرانه تر در سازمان راهداری و حمل و نقل جاده ای، 
تعریف استاندارد و معیاری مشخص برای حمل بار توسط 
تاکید شود که  آن  در  آیین نامه جدید که  و  اتوبوس ها 
مسئولیت حمل بار توسط اتوبوس با شرکت های حمل و 
نقل است و اگر تخلفی در زمینه حمل بار توسط اتوبوس ها 

رخ دهد، این شرکت ها باید پاسخگو باشند. 
باید  آیین نامه جدید  از نکاتی است که در  این مسائل 
مورد تاکید قرار گیرد. حتی نوع کالای مجاز قابل حمل 
توسط این شرکت های مسافربری مشخص شود. اما علتی 
که باعث شده بحث حمل بار توسط ناوگان مسافربری از 
اولویت خارج شود، مشکلات مهم تر مانند فرسودگی این 
ناوگان در زمینه حمل و نقل مسافر است. با تمامی این 
موارد بیان شده، لزوم راه اندازی سیستم اتوماسیون بار در 
پایانه های مسافربری بیش از هرچیز دیگر نمایان است و 
همچنین با فراهم ساختن امنیت شغلی برای رانندگان 
اتوبوس ها، تا حدودی می توان جلوی این معضل را گرفت.

اندرحکایتِ تخلفات حملِ بار توسط ناوگان های مسافربری؛ 

کلافِ سردرگمِ اجــرای قانون

تولید و تجارتجامعه کشاورزی

»علیرضا رضازاده« -رئیس مرکز ارتباطات وزارت جهاد کشاورزی- در نشست خبری 
با اشاره به برنامه های افتتاحیه این وزارتخانه در ایام الله فجر اظهارداشت: شعار 
ستاد بزرگداشت دهه مبارکه فجر امسال جهاد کشاورزی پشتیبانی از تولید و 
اقتدار غذایی است. مدیریت واحد تولید و تجارت محصولات کشاورزی از دهه 
1340 با ایجاد انقلاب سفید از بخش کشاورزی خارج شد تا اینکه بعد از 60 سال 
در دولت سیزدهم و دهه چهلم انقلاب توانستیم قانونی که 8 سال نیز از تصویب 

آن گذشته بود به مرحله اجرایی برسانیم.
رئیس مرکز ارتباطات وزارت جهاد کشاورزی ادامه داد: تشکیل قرارگاه امنیت غذایی از 
دیگر اقدامات وزارت جهاد کشاورزی در دولت سیزدهم است و این جلسات هر روز از 
ساعت 6 صبح در وزارت جهاد کشاورزی با حضور مسئولین مختلف برگزار و مسائل 
و مشکلات مختلف بخش کشاورزی و تامین امنیت غذا مورد بررسی قرار می گیرد.

رضازاده گفت : از 18 میلیون اراضی کشاورزی کشور تنها 4 درصد آنها دارای سند 
هستند که این موضوع تاسف بار است به همین منظور دولت سیزدهم مصمم است 
که بتواند تا پایان فعالیت خود تمام اراضی کشاورزی را سند دار کند. تحقق سند دار 
کردن 100 درصدی اراضی کشاورزی با کمک دستگاه های حاکمیتی دیگر امکان پذیر 

است که اکنون نیز همکاری های خوبی در این ارتباط در جریان است.

معمولا عیدی کارکنان در پایان بهمن ماه همراه با حقوق به حسابشان واریز می شود. 
میزان آن نیز طبق برآوردهای اولیه در بودجه و تصویب نهایی در هیات دولت تعیین 
می شود. در آستانه تعیین رقم عیدی کارکنان، پیشنهاداتی به دولت مطرح است که از 
جمله آن پرداخت عیدی معادل یک ماه حقوق است، در این رابطه باید گفت که عیدی 
کارکنان از قانون مدیریت خدمات کشوری و ضریب مصوب تبعیت می کند؛ به طوری 
که بر اساس ماده ۷۵ قانون مدیریت خدمات کشوری، میزان امتیاز عیدی برای هر سال 
۵۰۰۰ است که با در نظر گرفتن ضریب حقوق تعیین شده توسط هیات وزیران میزان 
عیدی تعیین می شود. طبق مصوبه هیات وزیران برای امسال ضریب حقوق شاغلان 
مشمول قانون مدیریت خدمات کشوری و کارمندان مشمول قانون نظام هماهنگ 
پرداخت کارکنان دولت ۳۰۴۸ ریال است، در این حالت  عیدی برای سال جاری  یک 
میلیون و ۵۲۴ هزار تومان خواهد بود. این در حالی است که در برآوردهای اولیه 
در بودجه ۱۴۰۰ نیز مبلغ عیدی حدود یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان تعیین شده 
بود. البته این رقم در جریان بررسی های سازمان برنامه و بودجه و سازمان اداری و 
استخدامی به دلایلی مانند تغییرات حقوقی می تواند متفاوت در هیات دولت به 
تصویب برسد، به هر صورت عیدی سال گذشته یک میلیون و ۵۰۰ هزار تومان بوده و 

تکرار آن برای سال جاری بعید است و افزایش آن محتمل خواهد بود. 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت )صمت( استان تهران گفت که درج 
قیمت مصرف کننده روی کالاها مشکلاتی از جمله پرداخت بیشتر هزینه حمل 
برای مصرف کننده، بهره مند نشدن از تخفیفات تولید کننده و اغوای خریداران از 
سوی فروشگاه ها در این زمینه، نبود فاکتور مشخص برای محاسبه قیمت واقعی 
و افزایش غیرمعمول قیمت ها در نظام توزیع را درپی داشت که با جایگزین شدن 

با قیمت تولیدکننده برطرف خواهد شد.
یداله صادقی در گفت وگویی با بیان اینکه بر اساس قوانین حمایت از حقوق 
مصرف کنندگان تاکنون درج قیمت روی کالا یا نصب تابلو و نرخنامه در محل 
تولید، عرضه، کسب و حرفه به طوری که قیمت کالا یا دستمزد خدمت به روشنی 
برای همه قابل رویت باشد، انجام شده، گفت: اما این روند مشکلاتی از جمله 
پرداخت بیشتر هزینه حمل برای مصرف کننده، بهره مند نشدن از تخفیفات تولید 
کننده و اغوای خریداران از سوی فروشگاه ها در این زمینه، نبود فاکتور مشخص 
برای محاسبه قیمت واقعی و افزایش غیرمعمول قیمت ها در نظام توزیع را درپی 
داشت. اما به گفته وی با اجرای طرح درج قیمت تولید کننده برروی کالا، برای 
کاهش مالیات، حذف درج قیمت غیر واقعی روی کالا و حذف حاشیه سودهای 

غیر متعارف، قیمت واقعی تولید کنندگان مشخص می شود.

عیدی کارکنان چگونه 
و چقدر تعیین می شود؟

چرا قیمت مصرف کننده
 از روی کالاها حذف شد؟

کارگروه تنظیم بازار محصولات کشاورزی 
به وزارت کشاورزی منتقل شد

سارا نصرتی 

 نویسنده و مترجم

جناب آقای دکتر حسین رحمانیان
مرگ یاران و عزیزان سخت است و ماتمی بزرگتر از هجران مادر نیست، بدینوسیله 
درگذشت مادر گرامی تان را تسلیت و تعزیت عرض نموده و برای آن عزیز سفر کرده 
رحمت واسعه و برای حضرتعالی و سایر بازماندگان صبر و شکیبایی مسئلت می نماییم
مدیرمسئول و تحریریه دنیای هوادار
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استان ها
مبتلایان به امیکرون چه زمانی باید به بیمارستان مراجعه کنند؟

»کرمانپور«، مدیر اورژانس بیمارستان سینا تهران:اگر افراد مبتلا به کرونا تب بالای ۳۸.۵ دارند که با مصرف دارو و پاشویه 
اندکی کاهش می یابد، اما مجددا به سرعت افزایش می یابد باید به مراکز درمانی مراجعه کنند، اگر فردی به شکل متناوب 
اکسیژن خون را اندازه گیری کرد و متوجه روند کاهشی درصد اکسیژن خون خود شد، برای ادامه درمان بايد به مراکز درمانی 

مراجعه کند.تعداد تنفس در دقیقه بیمار هم حائز اهمیت است و در صورت افزايش بايد به بيمارستان مراجعه شود.

گیلانآذربایجان غربی سیستان و بلوچستان

سردار »احمد طاهری« -فرمانده انتظامی سیستان و بلوچستان- در تشریح جزئیات حمله 
مسلحانه فردی به  ستاد خبری اداره اطلاعات و سپاه سراوان گفت: جوانی ۲۶ ساله  پس 

از به قتل رساندن پدرش، در اقدامی جنون آمیز به مقر سپاه سراوان تیراندازی می کند.
وی اظهار داشت: ساعت 10 صبح امروز در پی تماس با مرکز فوریت های پلیسی 110 و 
اعلام قتل مسلحانه مردی میانسال داخل منزلش در یکی از محلات شهر سراوان سریعاً 

کار آگاهان پلیس آگاهی در صحنه حاضر شدند.
وی افزود: با حضور مأموران در صحنه جسد مردی 58 ساله که بر اثر اصابت گلوله کلت 
کمری به سرش به قتل رسیده بوده روئیت و طی تحقیقات اولیه از خانواده مقتول 
مشخص شد پسر 26 ساله این مرد که چند وقتی از مشکلات اعصاب و روان رنج 
می برده با شلیک کلت کمری، پدرش را که داخل اتاق در حال استراحت بوده به قتل 
رسانده و سریعاً سوار بر موتورسیکلت خود شده و از منزل خارج شده است. فرمانده 
انتظامی استان سیستان و بلوچستان تصریح کرد: قاتل مسلح پس از قتل پدر و خروج 
از منزل روبه روی مقر سپاه پاسداران شهرستان سراوان در اقدامی جنون آمیز شروع به 
تیراندازی به درب دژبانی سپاه کرده و در همین حین به سمت یک دستگاه پژو پارس 
عبوری نیز شلیک می کند که متأسفانه راننده خودروی مذکور از ناحیه پهلو مجروح و به 

بیمارستان منتقل می شود.

»ناصر عتباتی« -رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی- اعلام کرد که در جریان بررسی 
پرونده شرکت دارا زرین لوتوس با هزار و ۳۷۴ شاکی، تاکنون ۱۱ متهم دستگیر شده اند. 
ناصر عتباتی در جلسه رسیدگی به پرونده شرکت دارا زرین لوتوس نقده که جزو 
پرونده ای کثیرالشاکی است، اظهار داشت: این پرونده دارای حساسیت با تعداد هزار 
و 374 شاکی در حوزه قضایی نقده در جریان است که به لحاظ اهمیت موضوع و 
کثرت شکات و مالباختگان جلسه ای با حضور مسئولان قضایی و اطلاعاتی و امنیتی 
و انتظامی  شهرستان نقده در محل دادگستری این شهرستان تشکیل و ابعاد قضیه 
مورد بررسی دقیق و کارشناسی قرار گرفت. وی افزود: باید اموال مالباختگان که در 
اختیار متهمان است، با کارهای دقیق کارشناسی و اطلاعاتی  شناسایی و توقیف شود 

تا مرتکبین نتوانند این اموال را از دسترس خارج کنند.
رئیس کل دادگستری آذربایجان غربی، عنوان کرد: در این زمینه تعداد 11 نفر متهم 
دستگیر شده و تحت قرار قانونی هستند. این افراد شرکتی تحت عنوان دارا زرین 
لوتوس راه انداخته بودند و به وسیله آن از مردم کلاهبرداری کرده و اموال آنها را برده اند.
عتباتی ابراز داشت: اولویت دادن به امر شناسایی اموال و وجوه در اختیار متهمان و 
استرداد سریع به صاحبان آن ها باید در دستور کار باشد و علاوه بر مجازات مرتکبین، 

مالباختگان نیز در سریع ترین زمان ممکن به اموالشان برسند.

»سید صولت مرتضوی« -معاون اجرایی رییس جمهور- روز دوشنبه در بازدید از طرح 
شنای بانوان منطقه آزاد انزلی اظهارد اشت: نهادهای نظامی و انتظامی اگر مبحث 
خاصی داشته باشد باید سلسله مراتب رعایت شود و به طور حتم با همکاری یکدیگر 

این مسئله را حل و فصل خواهیم کرد.
وی همچنین در تماس تلفنی با مدیرکل منابع طبیعی استان گیلان گفت: زمین این 

طرح در حریم دریا واقع شده و به نظام و دولت تعلق دارد نباید حریم دریا مسدود شود. 
مرتضوی افزود: دستگاههای اجرایی وابسته به دولت و اجرایی ظرف ۲۰ روز باید این 
دستور را اجرا کنند. دستگاه های متعلق به دولت و بخش خصوصی که بعضا نیاز 
به طرح دعوا در مراجع قضایی دارد با شدت و قوت توسط مسئولان دستگاه قضایی، 
منابع طبیعی و جهاد کشاورزی پیگیری شده تا مشکلات حل و فصل شود. از بخش 
خصوصی نیز می خواهم همراهی بیشتری داشته باشند. آزادسازی ساحل حتماً انجام 

خواهد شد.
مرتضوی مخاطب دستور رییس جمهور را دستگاههای اجرایی دانست و گفت: آن دسته 
از مجموعه هایی که به دستگاه اجرایی تعلق دارد وابسته به دستگاه های اجرایی است 
مانند منطقه آزاد ضرب الاجل ۲۴ ساعته مشخص کردیم تا نسبت به آزاد سازی حرایم 

اقدام کنند. قطعاً استاندار گیلان دستور پیگیری و آزادسازی را دنبال خواهند کرد .

دستگیری ۱۱ متهم در پرونده ای
 با ۱۳۷۴ شاکی در نقده

دستگاه های نظامی و انتظامی طبق 
قانون حریم سواحل را رعایت کنند

جزئیات تیراندازی به دژبانی سپاه 
سراوان اعلام شد

دیالوگ

»رئیس کمیسیون فرهنگی ورزشی 
شورای اسلامی شهر فردیس«:

از مدال آوران فردیس
 تجلیل می شود 

-رئیس  امانی«  »محسن 
کمیسیون فرهنگی ورزشی 
شورای اسلامی شهر فردیس- 
گفت: ۴۳ نفر از مدال آوران 
ورزشی فردیس با تخصیص 
اعتباری حدود ۴۰۰ میلیون 
تومان توسط مدیریت شهری 

تجلیل می شوند. 
رئیس کمیسیون فرهنگی ورزشی شورای فردیس در خصوص 
این خبر اظهار کرد: بمنظور تشویق و ایجاد انگیزه در قهرمانان 
ورزشی و الگوسازی برای جوانان، ۴۳ نفر از مدال آوران ورزشی 
شهرستان فردیس تجلیل می شوند.  وی افزود: لایحه تجلیل از 
مدال آوران فردیس در اولین دوره شورای اسلامی شهر مصوب 
شده بود. با توجه به اینکه تجلیل از مدال آوران هرسال پس از 
تایید احکام مدال آوران در فدراسیون های مربوطه در اردیبهشت 
ماه سال بعد انجام می شود، طی چند سال گذشته انجام این 
امر میسر نشده بود و امسال با همکاری شورا و شهرداری و 
هماهنگی اداره ورزش و جوانان شهرستان، مجموع مدال آوران 
ورزشی فردیس در سال های ۹۷،  ۹۸ و ۹۹ تجلیل می شوند. این 
عضو شورای اسلامی شهر فردیس گفت: طبق آیین نامه تجلیل 
از مدال آوران، رتبه های اول کشوری، رتبه های اول، دوم و سوم 
آسیایی، جهانی، المپیک و پاراالمپیک تجلیل می شوند.  وی 
افزود: مراسم تجلیل از مدال آوران شهرستان فردیس در صورت 
دریافت مجوز از ستادومقابله با کرونا، پنجشنبه ۱۴ بهمن ماه در 

سالن ولایت فردیس برگزار می شود.

البرز

ارشاد اسلامی در حکمی »سعید جابری  و  وزیر فرهنگ 
انصاری« را به عنوان سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد 

اسلامی استان البرز منصوب کرد.
در متن حکم محمدمهدی اسماعیلی خطاب به سعید 
جابری انصاری آمده است: »نظر به اینکه ناصر مقدم پس 
از سال ها خدمت صادقانه به درجه بازنشستگی نائل شده اند، 

ضمن تقدیر و تشکر از زحمات ایشان، با عنایت به سوابق 
ارزشمند جناب عالی، به موجب این حکم با حفظ سمت به 
عنوان »سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان 
البرز« منصوب می شوید. امید است در انجام وظایف محوله 

موفق و موید باشید.«
شایان ذکر است؛ پیش از این ناصر مقدم مدیرکل فرهنگ و 

ارشاد اسلامی استان البرز بود که به با عنایت به پایان دوره 
خدمت خود به درجه بازنشستگی نائل شد.

»روح الله احمدی« -رئیس دادگستری شهرستان نظرآباد- با 
اعلام رسیدگی به پرونده قبرخواری در این شهرستان گفت: 
کم کردن عرض قبور واگذارشده، پیش فروش بدون مجوز 

مسئولان  و  شهری  خدمات  معاون  توسط  قبور 
از ظرفیت  بیش  فروش  خدمات شهری،پیش 
قبور در آرامگاه، دوطبقه نمودن قبور بدون مجوز 
قانونی و فروش غیرقانونی طبقه اضافه شده و 
فروش عمده قبور به برخی از پرسنل شهرداری از 

اقدامات مجرمانه متهمان است.
به  اشاره  با  احمدی  الله  روح 

رسیدگی به پرونده موسوم 
این  در  قبرخواری  به 
شهرستان گفت: رسیدگی 
عنوان  با  پرونده  این  به 

اتهامی اختلاس، جعل 
سند  از  استفاده  و 
کلاهبرداری،  مجعول، 

انتقال مال متعلق به غیر و تضییع بیت المال آغاز شده 
و پس از انجام و تکمیل تحقیقات مقدماتی در شعبه اول 
بازپرسی دادسرای عمومی و انقلاب نظرآباد، این پرونده با 
صدور کیفرخواست جهت رسیدگی و صدور حکم به 
دادگاه کیفری دو شهرستان نظرآباد ارسال شده است. 
رئیس دادگستری شهرستان نظرآباد افزود: در این 
پرونده علاوه بر دو متهم اصلی که از مسئولین وقت 
مزار شهرداری نظرآباد بودند برای سه معاون و مسئول 
وقت خدمات شهری شهرداری نظرآباد نیز که با اهمال، 
تفریط و ترک فعل به همراه سوءنیت و ذینفع 
بودن در تصاحب وجوه حاصل از فروش 
قبور، بستر فساد و تضییع حقوق بیت 
پرونده  بودند  کرده  فراهم  را  المال 

قضایی تشکیل شده است.
شاکی   ۳۵۷ وجود  از  وی 
شهرداری  بر  علاوه  خصوصی 
خبر  پرونده  این  در  نظرآباد 

داد و با تشریح فرایند پیچیده تحقیقات فنی، اطلاعاتی 
و استعلامات بانکی در این پرونده متذکر شد: اقدامات 
سند  از  استفاده  و  جعل  اختلاس،  بر  علاوه  متهمان 
مجعول، کلاهبرداری و تضییع حقوق بیت المال واجد 

عناوین مجرمانه دیگری نیز است.
احمدی اضافه کرد: کم کردن عرض قبور واگذارشده، پیش 
فروش بدون مجوز قبور توسط معاون خدمات شهری و 
مسئولان خدمات شهری،پیش فروش بیش از ظرفیت 
قبور در آرامگاه، دوطبقه نمودن قبور بدون مجوز قانونی و 
فروش غیرقانونی طبقه اضافه شده و فروش عمده قبور 
اقدامات مجرمانه  از دیگر  از پرسنل شهرداری  به برخی 

متهمان است.
ریال  میلیارد   ۲.۵ حدود  پرونده  این  در  شد:  متذکر  وی 
اختلاس و ۱۵میلیارد ریال تضییع بیت المال انجام شده که 
برای ۵ نفر از کارکنان شهرداری نظرآباد کیفرخواست صادر و 
جهت رسیدگی و صدور حکم به یکی از شعب دادگاه کیفری 

دو شهرستان نظرآباد ارجاع شد.

سرپرست اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی البرز منصوب شد؛

مقدم رفت؛ جابری انصاری آمد

»رئیس دادگستری شهرستان نظرآباد« خبر داد:

سه نفر از مدیران سابق شهرداری نظرآباد به دلیل قبرخواری بازداشت شدند
مریم آقانوری

  خبرنگار
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فرهنگی
فوتی های کرونا دوباره اوج خواهد گرفت!

جماعتی، دبیر کمیته علمی کشوری کرونا اعلام کرد: انتظار می رود در طی یک یا دو هفته آینده پیک ششم به اوج 
برسد و ممکن است تا چند هفته در اوج بماند و پس از آن به تدریج شروع به پایین آمدن کند. براساس مطالعاتی 
که اپیدمیولوژیست ها و متخصصان آمار دارند، پیش بینی می شود که میزان مرگ و میر تا روزی ۱۵۰ نفر نیز برسد. 

بالاخره همه واکسن ها عوارض دارند، اما اینگونه نیست که بگوییم عوارض یک واکسن بسیار زیاد است.

کتاب و ادبیات

احتمالا  اسفند؛
فروش 73 میلیارد

 و 200 میلیون تومانی کتاب 
تهران،   کتاب  مجازی  نمایشگاه  روز  هشتمین  پایان  تا 
یک میلیون و ۱۳۵ هزار و ۸۰۳ نسخه کتاب، به ارزش 
مردم  سوی  از  تومان   میلیون  دویست  و  میلیارد   ۷۳
خریداری شده است. هزار و ۷۴۲ سفارش ثبت شده که 
از این تعداد ناشران ۱۳۷ هزار و ۲۵ سفارش را به شرکت 
ملی پست جمهوری اسلامی ایران تحویل داده اند و مابقی 
انتظار  سفارش ها به تعداد ۵۳ هزار و ۲۶۹ سفارش در 

ارسال است.
ناشران باید از زمانی که سفارش قطعی را در پنل کاربری 
خود مشاهده کردند، ظرف مدت ۲۴ ساعت بسته ها را به 
شرکت ملی پست جمهوری اسلامی ایران تحویل دهند تا 
کتاب ها در کمترین زمان ممکن به دست خریداران برسد.

مردم می توانند تا ساعت ۲۴ امروز با مراجعه به سایت 
ثبت  را جست وجو،  خود  نظر  مورد  کتاب های   ketab.ir
و خریداری کنند. همچنین از خریداران آدرس و شماره 
تلفن خود را دقیق و صحیح ثبت کنند تا اطلاع رسانی های 
بعدی با مشکل مواجه نشود و کتاب ها به مقصد نهایی 

برسند.

جشنواره

روز گذشته در اولین روز از  چهلمین جشنواره فیلم فجر در 
سینمای رسانه برج میلاد، دو فیلم سینمایی »بیرو« و »مرد 

بازنده« نمایش داده شد.
بیرو: فیلم سینمایی »بیرو« به عنوان فیلم افتتاحیه چهلمین 
دوره جشنواره فیلم فجر، در ساعت ۱۳ به نمایش در  آمد. 
»بیرو« سومین فیلم سینمایی مرتضی علی عباس میرزایی 
به تهیه کنندگی مجید برزگر، روایتی از زندگی علیرضا بیرانوند 
دروازه بان تیم ملی فوتبال ایران از دوران کودکی تا ورود به 
فوتبال حرفه ای و عضویت در تیم ملی است. حسین بیرانوند، 
رضا داودنژاد، سیاوش چراغی پور، سعید داخ و مهدی زمین پرداز 

از جمله بازیگران این فیلم هستند.

مرد بازنده: فیلمنامه »مرد بازنده« بر اساس طرحی از حسین 
حسنی توسط ابراهیم امینی، حسین حسنی و محمدحسین 
در  بار  نخستین  برای  و  است  درآمده  نگارش  به  مهدویان 
چهلمین جشنواره فیلم فجر به نمایش در آمد. در خلاصه 
داستان این فیلم آمده است: »احمد خسروی، در گیر و دار 
زندگی شخصی پرمسئله اش، مسئول رسیدگی به پرونده ای 
و  با شک ها  آن  روند کشف  که  پرونده ای  رازآلود می شود. 
نگرانی های احمد در می آمیزد و زندگی اش را تحت تاثیر قرار 
می دهد...« برخی بازیگران فیلم تازه مهدویان عبارتند از: جواد 
عزتی، رعنا آزادی ور، بابک کریمی، آناهیتا درگاهی، مهدی زمین 

پرداز و مجید نوروزی. 

»حسین مسافرآستانه« -دبیر چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر 
فجر- در نشست رسانه ای این رویداد گفت: این جشنواره در 
ده بخش اجرا می شود؛ ۶ بخش نمایش های صحنه ای است 
و چهار بخش غیر اجرایی شامل مسابقه و نمایشگاه عکس، 
مسابقه و نمایشگاه پوستر، مسابقه و نمایشگاه نمایش نامه 
نویسی و برگزاری نمایشگاه اسناد چهل دوره جشنواره تئاتر 
فجر است. جشنواره تئاتر فجر امسال از ۱۴ تا ۲۶ بهمن برگزار 

می شود. افتتاحیه این رویداد، در شهر یزد خواهد بود.
به گفته مسافر آستانه در چند دوره پیشین فجر استانی داشتیم 
و این دوره دوباره این بخش احیا شده؛ زیرا امکان حضور 
علاقه مندان تئاتر در تهران نیست. تعدادی از نمایش های 
صحنه و خیابانی در یزد روی صحنه خواهند رفت. همچنین 

بخشی از اجرا ها در گیلان و شهر رشت خواهد بود.
مسابقه  بخش  امسال  فجر  تئاتر  دبیر جشنواره،  گفته  به 
بین الملل ندارد؛ اما بخش ملل در این دوره جشنواره وجود دارد. 
بخش رادیو تئاتر هم با همکاری اداره کل هنر های نمایشی 

رادیو در سالن انتظامی تماشاخانه انتظامی برگزار خواهد شد.
آثار کشور های همسایه  این دوره روی  در  تمرکز جشنواره 
است که دارای اشتراکات فرهنگی و ملی با ما هستند. در این 
دوره دو نمایش از کشور تاجیکستان به دلیل زبان، فرهنگ و 
اسطوره های مشترک اجرا می شوند. همچنین، در بخش ملل 
نمایش هایی از آذربایجان، الجزایر، عراق، افغانستان، ارمنستان 

و ایتالیا داریم.
به دلیل شیوع کرونا و امیکرون، از ظرفیت سی درصدی سالن 

های نمایش برای حضور مردم در جشنواره استفاده می شود. 
دبیر چهلمین جشنواره تئاتر فجر می گوید استفاده از ۳۰ درصد 
ظرفیت سالن های نمایشی در ایام برگزاری این رویداد، حتما 
برگزارکنندگان را دچار مشکل می کند و به احتمال قوی بلیت 
فروشی در سالن های کوچک برای عموم تماشاگران منتفی 

خواهد شد.
 ۱۰۹ نمایش در بخش های مختلف انتخاب شده که ۱۹ نمایش 
به مضامین تاریخ مقاومت و دفاع مقدس می پردازد. ۴ نمایش 
به موضوع سردار سلیمانی  و دو نمایش  همبه موضوع شهید 
باکری و شهید ضرغام. ۴ نمایش هم برگرفته از آیین های 
محلی است. همچنین ۹ نمایش به مسائل مربوط به خانواده و 

دو نمایش به مشکلات ناشی از مواد مخدر می پردازد.

با نمایش دو فیلم سینمایی »بیرو« و »مرد بازنده«؛ 

نخستین روز چهلمین جشنواره فیلم فجر چگونه گذشت؟

»دبیر چهلمین جشنواره بین المللی تئاتر فجر« خبر داد:

راهیابی ۱۰۹ نمایش به بخش مسابقه چهلمین جشنواره

تجارتبانک و بیمه سینما و تئاتر

رییس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی مهاباد گفت: بختیار پنجه ای هنرمند شایسته اهل 
این شهرستان نامزد دریافت جایزه بهترین بازیگر مرد در سیزدهمین دوره جشنواره 
جهانی فیلم های مستقل و موزیک ویرجینیای آمریکا شد. سیامند جوانبخت افزود: 
بختیار پنجهای، بازیگر مهابادی که در فیلم کوتاه تلفیق به ایفای نقش پرداخته بود، 
نامزد دریافت جایزه بهترین بازیگر مرد در سیزدهمین دوره جشنواره جهانی فیلم های 
مستقل و موزیک ویرجینیای ایالات متحده آمریکا شد. کارگردان این فیلم، محمد 
توریوریان نیز در بخش کارگردانی این جشنواره که از امروز تا 21 اسفند با شعار 
»حمایت از فیلمسازان نوظهور« برگزار می شود، نامزد دریافت جایزه شدە است. رییس 
اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی مهاباد بیان کرد: این هنرمند پیشتر نیز توانسته بود جایزە 
بهترین بازیگر مرد از جشنوارە بین المللی فیلم هنگ کنگ برای همین فیلم را از آن 
خود کند که به  عنوان یک رویداد هنری معتبر برای فیلم سازان آسیایی جهت معرفی 
آثارشان شناخته می شود. جوانبخت اضافه کرد: بختیار پنجه ای کارگردان، بازیگر و 
نمایشنامه نویس مهابادی متولد سال  ۱۳۶۵ و دارای مدرک کارشناس ارشد ادبیات 
نمایشی از دانشکده ی هنرهای زیبا دانشگاه تهران است.  وی سابقه بازی در بیش از 
۳۵ فیلم کوتاه و ۲ سریال تلویزیونی را در کارنامه هنری خود دارد و در حوزه ی سینما 

و تئاتر نیز بیش از 40 مقاله و یادداشت را به نگارش رسانده است.

شبکه سه با برنامه »هفت« هر شب ساعت ۲۳:۳۰ تا پایان جشنواره به پوشش 
جشنواره فیلم فجر می پردازد. این برنامه با اجرای محمدحسین لطیفی و با حضور 

مجری منتقد مسعود فراستی روی آنتن می رود.
گروه ادب و هنر شبکه چهار سیما با برنامه »سینما ملت« با اجرای وحید رونقی، 
از ۱۲ بهمن و همزمان با آغاز چهلمین دوره جشنواره فیلم فجر هر شب ساعت 
۲۳ به مدت ۱۱ شب، به پوشش مهم ترین رویداد هنری کشورمان می پردازد. تهیه 
کننده »سینما ملت« احسان حسینی و سردبیر و کارگردان نیز سجاد مهرگان است.

مرور آثار حاضر در این دوره جشنواره به همراه انعکاس برنامه ها و نشست ها، 
گفتگو با عوامل فیلم ها و پخش آیتم های ویژه ای به مناسبت چهلمین دوره 
جشنواره از بخش های این برنامه خواهد بود. سعید قطبی زاده و نعمت الله 
سعیدی دو منتقدی هستند که در این ویژه برنامه فیلم ها را نقد و بررسی 

می کنند.
مرور آثار حاضر در این دوره جشنواره به همراه انعکاس برنامه ها و نشست ها، گفت 
و گو با عوامل فیلم ها، سینماهای مردمی در تهران و سایر استان ها و آیتم های 
ویژه ای به مناسبت چهلمین دوره جشنواره از بخش های این برنامه خواهد بود. 
»سینمایش« با اجرای حمید ترابیان در تامین برنامه شبکه نمایش تولید می شود.

آخرین شایعات درباره دنباله فیلم جوکر حاکی از آن است که پیش نویس اول 
فیلمنامه این اثر به استودیو برادران وارنر تحویل شده و فیلمبرداری آن سال آینده 
میلادی آغاز خواهد شد. این خبر از سوی یکی از منابع آگاه از داخل استودیو برادران 

وارنر مطرح شده و هنوز به طور رسمی تایید نشده است.
از زمان موفقیت بزرگ جوکرِ تاد فیلیپس در سال ۲۰۱۹، شایعاتی مبنی بر ساخت 
دنباله این فیلم مطرح شد. با این که اطلاعاتی درباره محتوای فیلمنامه در دست 
نیست اما احتمالا در جوکر ۲ خواکین فینیکس نقش آرتور فلک را تکرار خواهد 
کرد. فیلم جوکر به کارگردانی تاد فیلیپس و براساس فیلمنامه ای از فیلیپس و 
اسکات سیلور ساخته شد. این فیلم داستان پیدایش شخصیت جوکر را روایت 
می کند و این که چطور یک دلقک و کمدین ناموفق به خبیث ترین شخصیت شرور 
شهر گاتهام تبدیل شد. با وجود پایانِ بازِ قسمت اول عده ای معتقد بودند نیازی به 
ساخت دنباله این فیلم نیست اما فروش بیش از یک میلیارد دلاری جوکر در گیشه 
برادران وارنر را برآن داشت که فیلپیس و فینیکس را به ساخت قسمت دوم مجاب 
کند. آخرین اخبار درباره قسمت دوم جوکر سال گذشته منتشر شد و خبر آمد که 
فیلیپس قرارداد نگارش فیلمنامه این فیلم را امضا کرده است اما این خبر نه از 

طرف استودیوی سازنده و نه از طرف فیلیپس به طور رسمی تایید نشد. 

برنامه های  تلویزیون 
برای جشنواره فیلم فجر

یک شایعه مهم: »جوکر ۲« 
در یک قدمی تولید

بازیگر مهابادی نامزد دریافت جایزه
 ویژه جشنواره ویرجینیا شد
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اصغر قلندری

  نویسنده و روزنامه نگار

رستمی نامزد دریافت جایزه بهترین ورزشکار مرد سال 2021 شد
در میان اسامی اعلام شده، نام روح الله رستمی، ملی پوش افتخار کشورمان در رشته پاراوزنه برداری نیز به 
چشم می خورد که در سال گذشته میلادی موفق به کسب مدال طلای بازی های پارالمپیک توکیو و مدال نقره 

مسابقات جهانی گرجستان شد.

دیدگاه

نشست خبری رئیس موفق هیاتُ شنا، شیرجه و واترپلوی استان 
اصفهان، سرمربی و مربیان تیم ملی و باشگاه ورزشی اریس 
اصفهان با حضور تنی چند از اصحاب رسانه استان، در دفتر استخر 

مروارید اصفهان برگزار شد. 
در این نشست خبری مهندس پیمان گرامی رئیس هیاتُ شنا، 
شیرجه و واترپلو و پایگاه ملی شنای استان اصفهان، که با وجود 
نداشتن امکانات سخت افزاری )استخر استاندارد( باهمکاری و 
کمک گامر دیلانچیان و حسین مراتیان مربیان شنای ملی و 
باشگاه فرهنگی ورزشی اریس و شناگران ملی پوش این باشگاه 
ستاره ساز اصفهان در کمال آرامش به پرسش های اصحاب رسانه 

پاسخ دادند.
در ابتدا مهندس گرامی که در طول سال های اخیر با وجود تمام 
مشکلات و شیوع ویروس کرونا، شنای دیار نصف جهان را متحول 
کرده است با این اشاره که باشگاه اریس اصفهان تنها باشگاهی 
است که با سرمایه گذاری روی شناگران اصفهانی تا رسیدن به 
سهمیه المپیک،   ۸۰ - ۹۰ درصد هزینه ها را متحمل شده، مظلوم 
واقع شده است و موفقیت های شناگران این باشگاه و کمک های 
مالی آقای جابرزاده مدیرعامل باشگاه اریس در هیچ رسانه ای 
انعکاس پیدا نکرده است، گزارشی از عملکرد هیأت شنا، شیرجه و 
واترپلو استان اصفهان در این دوران کرونا را ارائه نمود و افزود: با 
وجود ویروس منحوس کرونا، با حمایت آقای جابرزاده مدیرعامل 
استخر مروارید و باشگاه اریس برای دومین بار در تاریخ شنای ایران 
حد نصاب B المپیک توسط مهرشاد افقری کسب گردید و این 
در شرایطی بود که نزدیک به ۷۰۰ روز استخر استاندارد در اختیار 

شناگران ما قرار نداشت، اما مهرشاد افقری در اولین مسابقات 
 IOC برون مرزی در بلغارستان با حد نصاب تاریخ سازش سهمیه

کسب کرد.
وی ادامه داد: در شنای ایران در هیچ زمانی تا این حد به مدال 
نزدیک نبودیم و مدال آسیایی نداشتیم، ولی الان بچه ها در جایگاه 
خوبی در آسیا قرار گرفته اند و در استان اصفهان ما شناگران خوبی 
داریم که با امکانات کم و استخرهای غیراستاندارد رکوردهای 
خوبی را به ثبت رسانده اند که می توان به متین سهران و مهرشاد 
افقری اشاره کرد که از بهترین های شنا در آسیا بشمار می آیند و 
با وجود مشکلات و سختی ها موفق شدند، حد نصاب  های بسیار 
خوبی را در شنا کسب کنند و فاصله شان به صدم ثانیه رسیده 
است که اگر در شرایط کرونایی نبودیم بطور حتم به نتایج بهتری 

دست پیدا می کردیم.
پیمان گرامی با بیان اینکه تنها 15 ورزشکار در کشور، موفق شدند 
سهمیه IOC کسب کنند، افزود: از این تعداد سهم استان اصفهان 
۲ ورزشکار بود که یکی از  آن ها مهرشاد افقری در شنا بوده است. 
مهندس گرامی از خبرنگاران و صاحبان قلم خواست با پیگیری 
از نتایج لیگ برتر شنای ایران و زحمات آقای جابرزاده اسپانسر 
شناگران و مدیرعامل باشگاه اریس حمایت کنند که بیش از ۸۰ 
درصد هزینه های حضور موفق شناگران را تامُین کرده و متأسفانه 

به چشم نیامده است.
رئیس هیاتُ شنا، شیرجه و واترپلو استان اصفهان که از روز اولِ 
قبول مسئولیت این هیاتُ با مشکل قریب به یک میلیارد بدهی 
از قبل مواجه بوده گفت: متأسفانه وقتی از ابوظبی برگشتیم، 
نتوانستیم مراسم تجلیل از قهرمانان شنا را برگزار کنیم زیرا برای 
اين مراسم پاداشی در اختیار نداشتیم و شرمنده این عزیزان 
شدیم، زیرا مراسم گرفتن نیاز به پاداش داشت که نداشتیم و به 
همین خاطر نتوانستیم مراسم بگیریم ولی با مکاتبات اداره کل 
ورزش و جوانان و پیگیری هایی که از طریق کمیته ملی المپیک 
و شخص آقای صالحی امیری رئیس کمیته ملی المپیک به 
عمل آوردیم، توانستیم مبلغ ۱۰ میلیون تومان بعنوان پاداش به 
مهرشاد افقری پرداخت کنیم ، همچنین مقرر گردید ماهیانه ۳ 
میلیون تومن نیز بعنوان حقوق از سوی فدراسیون شنا به ایشان 

پرداخت شود.
وی خاطرنشان کرد: برخلاف گذشته که از مربی خارجی در تیم 
ملی استفاده می شده است، برای اولین بار با مربی ایرانی در 
مسابقات آسیایی شرکت داشتیم و به این توفیقات دست پیدا 

کردیم و باید از این مربی ودستیارانش به خوبی بهره برداری شود.
مهندس گرامی تصریح کرد: کل ورزشکاران ایران ۱۵ مدال آور بودند 
که دو نفرشان از اصفهان و یک نفر از ورزش شنا بوده است که 
من معتقدم می بایستی هر روز روی آن ها مانور تبلیغاتی وخبری 

صورت می گرفت. 
وی اضافه کرد: ۴ استخر را از ارگان های مختلف برای ورزشکاران 
هیأت تهیه کردیم، استخر آموزش و پرورش، استخر سازمان بسیج 
ورزشکاران، استخر نجف آباد و استخر مروارید، که کلیه هزینه 
حضور شناگران را آقای جابرزاده مالک باشگاه اریس در انتخابی 

المپیک را متقبل گردیده است.
رئیس هیأت شنا، شیرجه و واترپلو استان اصفهان ادامه داد: 
نزدیک به ۳۰۰ میلیون تومان هزینه حضور شناگران اصفهانی در 
مسابقات انتخابی المپیک بود که با کمک باشگاه فرهنگی ورزشی 
اریس محقق شد و همه مرهون کمک های بی دریغ آقای مسعود 
جابرزاده مدیرعامل  هستیم و باید این باشگاه مورد حمایت 

اصحاب رسانه قرار گیرد.
رئیس هیاتُ شنای استان اصفهان که به تازگی به عضویت 
هیئت رئیسه فدراسیون شنا در آمده است گفت: در این سمت 
به دنبال حمایت از ورزشکاران مستعد به ویژه ورزشکاران اصفهانی 

خواهیم بود.
پیمان گرامی با بیان اینکه شناگران اصفهانی در آینده شاکله اصلی 
تیم ملی را تشکیل خواهند داد، تصریح کرد: یکی از پیشنهاداتی 
که برای توسعه رشته شنا دارم این است،  پایگاه ملی شنا باید از 
هیأت شنای استان اصفهان جدا شود و بهترین گزینه برای اداره 

امور پایگاه ملی، آقای جابرزاده را پیشنهاد می کنم.
مهندس گرامی مدیرعامل پایگاه ملی با این اشاره که ترکیب تیم 
شنای باشگاه اریس در لیگ برتر شنا با حضور نوجوانان و جوانان 
تشکیل یافته است، گفت: بنده ميراث دار این افتخارات بودم اما 
امیدوارم نام کسانی که در این راستا زحمت کشیده اند برده شود و 
در گزارش های شما صاحبان قلم به آن ها پرداخته شود تا حداقل 
دین مان را در قبال کس=انی که مخلصانه به ورزش بویژه شنا 

خدمت می کنند ادا کنیم.
آقای گامر دیلانچیان مربی تیم ملی و استخر مروارید پیرامون 
لیگ برتر شنا اظهار کرد: در لیگ برتر امسال 12 تیم حضور دارند که 
اریس هم نماینده استان اصفهان در لیگ حضور دارد، تیم اریس 
امسال با شناگران جوان و نوجوان در لیگ برتر حضور پیدا کرده که 
در مرحله اول نایب قهرمان شدند؛ البته بیشترین سکوی قهرمانی را 

در ماده های مختلف شناگران ما به دست آوردند.
مربی تیم ملی و شنای باشگاه اریس اصفهان افزود: لیگ برتر شنا 
در 3 مرحله برگزار می شود که مرحله نخست در دی ماه 1400 برگزار 
شد، مرحله دوم نیز در بهمن ماه انجام می  شود و در اسفندماه 

1400 شاهد مرحله پایانی این دوره رقابت ها خواهیم بود.
مربی اصفهانی تیم ملی شنا در مورد مسابقات انتخابی المپیک 
گفت: با کمک هایی که از سوی آقای مسعود جابرزاده مدیرعامل 
باشگاه اریس انجام شد برای اولین بار بدون کمک مربی های 

خارجی ورودی حدنصاب B المپیک را کسب کردیم اما به دلیل 
کاهش تعداد نفرات حاضر در المپیک حدنصاب B به صورت 
مستقیم برای راهی به المپیک نشد،  ولی می توان به کسب مدال 

در بازی های آسیایی امیدوار بود.
وی خاطر نشان کرد: کرونا بسیاری از برنامه های ملی را تحت 
تأثیر قرار داد و در دقیقه ۹۰ مجوز حضور در مسابقات بلغارستان را 
کسب کردیم و توانستیم حدنصاب مسابقات جهانی را به دست 
آوردیم. برای حضور در بازی های آسیایی برنامه داریم تا بتوانیم 

برای اولین بار به مدال در این بازی ها دست پیدا کنیم.
وی تصریح کرد: اگر برنامه ریزی و حمایت خوبی از شناگران انجام 

پذیرد، می توان به کسب مدال در بازی های آسیایی امیدوار بود.
وی تصریح کرد: ما با مشکلات زیادی مواجه هستیم و حتی 
سکوی استاندارد را در اختیار نداریم، امیدواریم اداره کل ورزش 
وجوانان استان اصفهان نیز کمک کند تا ورزشکاران استعداد های 

بالقوه خود را بهتر وبیشتر آشکار کنند.
مربی اصفهانی تیم ملی شنا در پایان گفت: باشگاه فرهنگی 
ورزشی اریس یک باشگاه کاملاً خصوصی است که زحمات زیادی 
برای توسعه رشته شنا در بخش بانوان و آقایان کشیده است 
و می کشد. از مسئولین می خواهم که باشگاه اریس و مسعود 
جابرزاده را مورد حمایت قرار دهند تا تمرینات مستمر ملی پوشان 

دراین باشگاه تداوم داشته باشد.
مهرشاد افقری ملی پوش اصفهانی تیم ملی شنا نیز در این نشست 
ضمن قدردانی از زحمات مهندس گرامی و مربی با دانش خود 
به ثبت  را  اظهار داشت: ۴ رکورد ملی  آقای گامر دیلانچیان 
رسانده ام و در دوره اول لیگ برتر نیز رکورد ملی ماده ۵۰ متر پروانه 
را ارتقاُ بخشیدم و در ۲۰۰ متر پروانه برای اولین بار حضور پیدا کردم 

و عنوان قهرمانی را کسب کردم.
رضا قنوانی که ۱۶ سال سن دارد و عضو تیم ملی  شنا می باشد، 
با این اشاره که ۳ سال است از خوزستان به اصفهان آمده گفت: 
حدود ۲۸ ماه است که با آقای گامر دیلانچیان تمرین می کنم و 
در دوره اول لیگ برتر نیز یک عنوان نایب قهرمانی و یک عنوان 
چهارمی بدست آوردم و امیدوارم در ادامه بتوانم رکورد های ملی 

را جابجا کنم.
متین سهران شناگر ملی پوش اصفهانی نیز گفت: تمرینات خوبی 
را در حال حاضر زیر نظر آقای گامر دیلانچیان انجام می دهیم و در 
دوره اول لیگ برتر ۲ عنوان قهرمانی و ۲ نایب قهرمانی در ماده های 
مختلف کسب کردم و امیدوارم در ادامه بتوانیم با جابجا کردن 
رکوردهای ملی در مسابقات آسیایی و جهانی حرفی برای گفتن 

داشته باشیم.

بدون شک، اهانت به وزیر ورزش از سوی یک آدم معلوم الحال 
و  ورزش  وزارت  )گرچه  است.  محکوم  شرایطی  هر  تحت 
جوانان این موضوع را قویاً تکذیب کرد.( اما افرادی که از رخدادِ 
این  فاجعه، اظهار خوشحالی می کنند، چندان شادمان نباشند، چرا 
که آن مشتی که به سمت علی دایی و حمید سجادی پرتاب 

شد، یک روز هم به سمت امثال شما پرتاب می شود.
بی شک، آن فرد وقیحی که مشت می زند و فردا هم پلاکارد 
دستش می گیرد که اینبار محکم تر می زنم را باید گرفت و 
ادبش کرد، نه اینکه دست به پشتش بزنند و او را تشویق 
و ترغیب به ادامه این بی ادبی کنند. مشت آن فرد نابخرد، 
به سمت وزیر ورزش بود و به جایگاه او، نه به سمت حمید 

سجادی، ولی وزیر ورزش باید از این موضوع بگذرد و در دل 
هم گریه کند و هم خنده! 

روزی که به سمت علی دایی مشت روانه کردند، نوشتیم که 
آقایونی که می خندید، حاج آقایی که برای رفتن به شورای شهر 
ردِ مهر بر پیشانی بستی و در دل می خندیدی و در ظاهر ابراز 
ناراحتی می کردی، بترس از این شکستن حریم بزرگان! چه اینکه 
به علی دایی حمله می کند، شماها را به محض اینکه از آن میز 
و صندلی رد کنند، توی خیابون می بلعند. حالا هم از این کار 

خوشحال نباشید.
آنها که رفتند دم مجلس و به وزیر ورزش فحش و ناسزا 
گفتند، از دخمه های مخوفی خط می گیرند که هدفشان 
تخریب است تا خود به جایگاه وزارت دست یابند اما زهی 
خیال باطل. حمید سجادی بسیار جای انتقا دارد. خود ما 
بارها از او انتقاد کرده ایم، ولی نیک می دانیم که سجادی در 

چرخه غلط مدیریت استقلال و پرسپولیس کاری از دستش 
بر نمی آید.

هم  شما  برای  گل محمدی!  یحیی  جناب  اما 
متاسفیم که باعث ایجاد خشونت در بین 
به  فوتبال  این  کنار  از  تو  هواداران شدی! 
همه جا رسیده ای. تو را همین تشکیلات به 
پرسپولیس آورد و اگر امروز روی برج عاج 

نشسته ای، تا قرون آخر پولتان را می گیرید. 
بهترین قرارداد را هم با شما بسته اند. دوتا بازیکن 
درجه دو آسیایی را هم که با دستور شما به 

پرسپولیس آوردند و در انتخاب دستیار 
تام  اختیار  که  هم  بازیکنان  و 

داشتید و دارید. 
چطور می شود آرامش تیمی که 

در صدرجدول با اختلاف کم از استقلال نشسته و در کورس 
قهرمانی است را با یک مصاحبه و یک استعفای صوری بهم 

بزنید. پرسپولیس با این دوستان نیاز به دشمن ندارد. 
بله آقا یحیی! شما و امثال شما هرچه دارید از برند پرسپولیس 
است. دو روز پول تان دیر و زود شده که نباید کاری کنید که 
هواداران احساساتی به شخص اول وزارت  ورزش 
توهین و اهانت کنند و به او حمله فیزیکی کنند.

متاسفیم آقا یحیی! وزیر خیلی انسان با صبر 
و تحملی است وگرنه اگر در دولت های 
قبلی بود همان روز بازی تیم ملی حکم 

برکناری شما را صادر می کردند.
باری؛ وقتی با حمید سجادیِ ورزشی، 
چنین می کنند بترسید از روزی که با 

شماها چنان کنند.

فاجعه پشتِ فاجعه؛

استعفای صوری یحیی و توهین به آقای وزیر!

گزارش

در نشست خبری باشگاه »اریس اصفهان« مطرح شد؛

باشگاه اریس مظلوم واقع شده است!

سیدرضا فیض آبادی

 نویسنده و روزنامه نگار



روزنامه

7
سه شنبه 12 بهمن 1400-  شماره 948

ورزشی
طارمی به آرسنال پیشنهاد شد

سایت CBS Sports خبر داد چند بازیکن به آرسنال پیشنهاد شده اند تا به صورت قرضی و قبل از بسته شدن 
پنجره نقل و انتقالات به جمع »توپچی ها« اضافه شوند. به نوشته این سایت، »لوکا یوویچ« از رئال مادرید و 
مهدی طارمی مهاجم ایرانی پورتو از جمله بازیکنان پیشنهادی به آرسنال بوده اند. هنوز مشخص نیست که آیا 

این پیشنهادات مورد قبول آرسنال قرار گرفته است یا نه.

داستان جلد

»گاهی پسر بودن از پدر بودن هم سخت تر است.« گزاره ای 
که خواندید، دیدگاهِ متفاوتِ یکی از اهالی رسانه  بود، که 
پس از عاشقانه های »امیر« و »احمدرضا« در جشنِ آزادی 
توجه ام را جلب کرد. آن قدری که تصمیم گرفتم چند خطی 

را در مدحِ آن  نگاهِ نافذ به رشته تحریر درآورم.
بی نظیرترین  از  یکی  زاده  اینکه  از  عابدزاده« جدا  »امیر 
چهره های تاریخ فوتبال کشور باشد، به همان میزانی که 
بتواند از رویِ دستِ پدر، مشقِ بزرگی کند و سالیانِ مدیدی 
ضامنِ دروازه تیم  ملی فوتبال ایران شود، شایسته است. 
او شاید تا بحال، به اندازه پدرش یک چهره حماسی نبوده 
و در فوتبالِ ما خاطره سازی نکرده که همانند احمدرضا در 
یادها ماندگار شود، اما همه آنچه که از نمایش ها و روندِ 

درخشانِ امیر در پیراهن پونفرادینای اسپانیا و تیم ملی 
ایران می  بینیم، مجموعه ای کامل از ظهور یک استعدادِ 
ناب است که در مسیرِ درستی برای پیشرفت قرار گرفته، 
مسیری که بی شک، مهم ترین کلیدواژه  ی آن، »جنگیدن« 

است و بس.

به هرحال، امیر رها از سنگینی نام پدر، تنها با تکیه بر تمامِ 
شایستگی های فنی اش که آن را در بالاترین سطح به منصه 
ظهور همگان قرار داده، سنگربانِ شماره یک تیم ملی است، 
دستاوردِ بزرگی که یقینا، نقشِ پدر در حاصل شدنِ آن، اگر 

بیش از پسر نباشد، کم تر از آن هم نیست.

اما پرسش اصلی؛ چرا گاهی پسر بودن از پدر بودن هم 
سخت تر می شود؟ در روزگاری که همه  چیز روی »پول« 
می چرخد، موفقیت هم نرخی دارد. به هر جهت، انگار در 
کشورِ ما، تنها باید از نعمتِ بخت و اقبال بهره مند باشید 
تا پسرِ پدری شوید که نام، اعتبار و پول داشته باشد و 
بتواند شما را حمایت کند، استعدادهای تان را به بهترین نحو 
کشف کند، برای آن ارزش قائل شود و در راه شکوفایی 
آن هزینه کند تا در کنار تمامِ تلاش ها و جنگیدن های 
و  یابید  دست  سعادتی  به  خودتان،  تحسینِ  شایسته 
توفیقی در زندگی تان حاصل شود، که خیلی ها تنها بخاطرِ 
عدم برخورداری های مادی و معنوی در آرزوی دیرینِ آن 

بوده اند و خواهند بود.
وگرنه در شرایط فعلی، هستند بسیاری از افرادی که، سرشار 
از استعداد و توانایی اند، اما بنا بر هزاران علت که همه ی 
آن در همان مقوله عدم حمایت  خلاصه می شود، به آنچه که 
لیاقتش را دارند، نمی رسند و طبق عادت باید به حداقل ها 
راضی شوند، گرچه استثنائاتی هم در این راه وجود دارد، اما 
هرچه که زمان می گذرد، به شکل عجیبی تعدادشان کمتر 

از قبل خواهد شد. 
باری؛ گاهی پسر بودن از پدر بودن هم سخت تر می شود...

در وصفِ عاشقانه های »امیر« و »احمدرضا«؛ 

گاهی پسر بودن از پدر بودن هم سخت تر است

سوژه

»رییس کمیته استیناف فدراسیون« خبر داد:

رای بازیکن گل گهر سه شنبه 
صادر می شود

رییس کمیته استیناف فدراسیون از زمان صدور رای بازیکن 
گل گهر سیرجان خبر داد. علیرضا صالحی در مورد آخرین 
وضعیت صدور رای بازیکن گابنی گل گهر اظهار داشت: بعد 
از رای کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال در مورد باگناما 
مهاجم اهل گابن گل گهر که منجر به کسر امتیاز این تیم 
در سه بازی مقابل تیم های پیکان، سپاهان و استقلال 
شد و همچنین حضور این بازیکن در ادامه بازی ها ممنوع 
اعلام شد، باشگاه سیرجانی به کمیته استیناف اعتراض کرد.
وی اضافه کرد: کمیته استیناف بلافاصله پرونده فوق را در 
دستور کار قرار داد و رای نهایی در این خصوص روز سه 

شنبه صادر می شود.
کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال چندی پیش با صدور 
رایی گل گهر را در سه دیدار برابر سپاهان، استقلال و پیکان 
به خاطر استفاده غیر قانونی از این بازیکن بازنده اعلام کرد.

یک خبر خوب؛

بازگشت سعید معروف
 به تیم ملی والیبال؟

خداحافظی نابهنگام سعید معروف از تیم ملی والیبال ایران 
تعجب بسیاری را همراه داشت؛ اما آیا معروف دوباره به تیم 

ملی والیبال باز می گردد؟
سعید معروف ستاره و ملی پوش والیبال ایران پس از حذف 
تیم ملی در دور مقدماتی المپیک توکیو، از بازی های ملی 
نابهنگام این ستاره والیبال  خداحافظی کرد. خداحافظی 
درحالی بود که بسیاری فکر می کردند که پاسور باتجربه 
تیم ملی حداقل در یک رقابت جهانی دیگر برای ایران بازی 
می کند. خداحافظی معروف از تیم ملی به گونه ای بود که 
فدراسیون جهانی والیبال به آن واکنش نشان داد و نوشت: 
ما تصور می کردیم که سعید معروف تا سال ۲۰۲۲ در تیم 

ملی والیبال ایران می ماند!
بلافاصله بعد از المپیک توکیو چند بازیکن از تیم ملی 
خداحافظی کردند که یکی از آن ها سعید معروف ملی پوش 
والیبال ایران بود. برخی امیدوار بودند که این بازیکن را بار 
دیگر در سال ۲۰۲۲ با لباس تیم ملی ببینند و امید داشتند که 

معروف تا پایان رقابت های قهرمانی ۲۰۲۲ جهان، توپ بزند.
حالا شنیده ها حاکی از آن است که باتوجه به تقویم شلوغ 
والیبال ایران در رقابت ها بین المللی پیش رو و تداخل 
رقابتهای جهانی و بازیهای آسیایی، فدراسیون والیبال برای 
بازگشت معروف به تیم ملی رایزنی هایی را انجام داده و 
منتظر پاسخ نهایی معروف است؛ این صحبت های مطرح 
شده درحالی است که معروف پس از خداحافظی تاکید 
داشت که خداحافظی او از تیم ملی احساسی نبوده است. او 
در این باره گفته بود: این اطمینان را به همه عزیزان می دهم 
که تصمیم بنده در مورد خداحافظی از بازی های ملی نه 
تنها احساسی نبوده بلکه از مدت ها پیش همه جوانب آن 
در نظر گرفته شده و در نهایت عملی شد هر چند که به هیچ 
عنوان تصمیم راحتی برایم نبود. در نهایت به خاطر وقت آزاد 
بیشتری که نصیبم شده، ترجیح دادم که همزمان با بازی 
در تیم های باشگاهی، فعالیتم در زمینه های مختلف والیبال 
را ادامه دهم چون به هیچ عنوان قصد ندارم از والیبال جدا 
باشم. پس از خداحافظی معروف از تیم ملی، حداقل انتظار 
از فدراسیون والیبال این بود که برای زحمات این بازیکن 
مراسمی را ترتیب دهد؛ اتفاقی که هیچ وقت نیفتاد و این 
موضوع موجب ناراحتی هواداران اسطوره والیبال ایران شد. 
حال باید دید که برنامه فدراسیون و سرمربی والیبال ایران 
چگونه خواهد بود و درصورت صحت رایزنی های انجام شده 

آیا معروف دوباره به تیم ملی بازخواهد گشت یا خیر؟

»گاهی پسر بودن از پدر بودن هم سخت تر است.« گزاره ای که خواندید، دیدگاهِ متفاوتِ یکی 
از اهالی رسانه  بود، که پس از عاشقانه های »امیر« و »احمدرضا« در جشنِ آزادی توجه ام را جلب کرد. 

محمدرضا ولی زاده

  دبیر تحریریه

آسیا  مردان  قهرمانی  هندبال  مسابقات  رده بندی  دیدار 
روز گذشته در شهر دمام عربستان برگزار شد و تیم ملی 
شاگردان  رفت.  میدان  به  میزبان  مقابل  ایران  هندبال 
مانوئل مونتایا فرناندز با نتیجه ۲۳ بر ۲۶ مقابل عربستان 
شکست خوردند تا در رده چهارم قرار بگیرند. تیم ملی 
مسابقات  در  حضور  مجوز  این  از  پیش  ایران  هندبال 

قهرمانی جهان را کسب کرده بود.
نیمه اول این بازی با نتیجه ۱۵ بر ۱۲ به سود عربستان به 
پایان رسید. محمد سیاوشی و امیدرضا سرپوشی در نیمه 
اول درون دروازه قرار گرفتند. اولین گل نیمه اول این بازی 
را عربستان به ثمر رساند. سجاد استکی نیز اولین گل ایران 
را درون دروازه کرد. سجاد استکی ۳ گل، پویا نوروزی نژاد ۲ 
گل، مجتبی حیدرپور ۳ گل، حسین جهانی یک گل، محمد 
غلامی یک گل، یونس آثاری یک گل، افشین صادقی یک 

گل اسامی گلزنان ایران در نیمه اول بود.
گرفت.  قرار  دروازه  درون  سیاوشی  محمد  دوم  نیمه  در 
اولین گل نیمه دوم توسط مجتبی حیدرپور به ثبت رسید. 
محمدرضا اورعی در این بازی با گرفتن دو دقیقه تعلیق، 
دیسکالیفه شد. مجتبی حیدرپور یک گل، محمد غلامی 
یک گل، افشین صادقی ۳ گل، سجاد استکی یک گل، 
محمد موسوی یک گل، کیارش طاهری یک گل، محمدرضا 

صمصامی یک گل برخی از گلزنان ایران در نیمه دوم بودند. 
تیم ملی ایران در این مسابقات با ۵ برد پیاپی مقابل هند، 
استرالیا، عربستان، عراق و کویت و با دو شکست مقابل 
بحرین و قطر به دیدار رده بندی این مسابقات راه یافته بود. 
هندبال ایران پیش از این در مسابقات قهرمانی آسیا ۲۰۱۴ به 
مدال برنز رسیده و برای اولین بار نیز مجوز حضور در مسابقات 
جهانی را کسب کرده بود. ایران بعد از آن در سال ۲۰۱۶ و ۲۰۱۸ 

پنجم و در سال ۲۰۲۰ ششم شده بود.
مجتبی  ابویی،  احسان  اورعی،  محمدرضا  آثاری،  یونس 
علی  سیاوشی،  محمد  سرپوشی،  امیدرضا  حیدرپور، 
رحیمی کازرونی، محمدرضا کاظمی، محمد کیانی، یاسین 
کبیریان، کیارش طاهری، محمد غلامی، سجاد استکی، پویا 

نوروزی نژاد، سید مهدی موسوی، مهرداد صمصامی، افشین 
صادقی و حسین جهانی ۱۸ ملی پوش ایران در رقابت های 

قهرمانی آسیا را تشکیل می دهند.
مانوئل مونتایا فرناندز هدایت تیم ملی ایران را به عهده 
دارد. همچنین کیوان صادقی به عنوان  مدیر فنی، محسن 
طاهری و مسعود ظهرابی به عنوان  مربی، فرید علیمرادی 
مربی دروازه بانان، علی بخشی به عنوان کارشناس تغذیه و 
تراپیست و ناصر سلیمی به عنوان آنالیزور و سرپرست تیم 
اعضای کادر فنی تیم ملی هندبال ایران را تشکیل می دهند.

هندبال  فینال مسابقات  دیدار  در  قطر  هندبال  ملی  تیم 
قهرمانی مردان آسیا قهرمان شد. مسابقات هندبال قهرمانی 
مردان آسیا با برگزاری دیدار فینال روز ۱۱ بهمن به پایان رسید، 
در این دیدار تیم چند ملیتی قطر توانست مقابل بحرین با 
نتیجه ۲۹ بر ۲۴ پیروز و برای پنجمین دوره پیاپی قهرمان 

آسیا شود.
تیم های قطر، بحرین، عربستان، ایران و کره جنوبی جواز 

حضور در مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۲۳ را کسب کردند. 
رتبه بندی تیم ها در مسابقات هندبال قهرمانی مردان آسیا:

۱- قطر ۲- بحرین ۳- عربستان ۴- ایران ۵- کره جنوبی ۶- عراق
۷- کویت ۸- ازبکستان ۹- امارات ۱۰- عمان  ۱۱- هنگ کنگ

۱۲- اردن ۱۳- ویتنام ۱۴- سنگاپور  ۱۵- هند ۱۶- استرالیا

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس که پس از استعفا چند روزی 
در تمرینات تیم غایب بود، حال با حل شدن مشکلات به 
تمرینات باز خواهد گشت. پس از مصاف پرسپولیس برابر 
مالی  به مشکلات  اعتراض  در  یحیی گل محمدی  فولاد، 

پرسپولیس از سمت خود استعفا کرد و برای بازگشت  به 
پرسپولیس سه شرط را مقابل پای مدیران جدید پرسپولیس 
گذاشت. حالا از پرسپولیس خبر می رسد با محقق شدن برخی 
از این شروط، یحیی گل محمدی روز سه شنبه به تمرینات باز 

خواهد گشت. گل محمدی از باشگاه خواسته بود تا پرداخت 
مطالبات اعضای تیم را به ۵۰ درصد برسانند که در این زمینه 
پرسپولیس پرداختی ها را به ۳۵ درصد رساند. از طرف دیگر 
سرمربی پرسپولیس خواسته بود تا بودجه ای برای جذب 
بازیکن جدید فراهم شود که این موضوع هم محقق شده 
است. شرط آخر گل محمدی تدارک یک زمین تمرین مناسب 
برای تمرین بود که مدیران پرسپولیس در صدد هستند این 

مشکل را نیز به زودی حل کنند.

تیم ملی هندبال قطر گلات کرد؛

مدال آسیایی سهم هندبال ایران نشد

با برطرف شدن مشکلات؛

»یحیی« رفت و برگشت

توپ  و تور

درحاشیه
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تیم ملی

»اسکوچیچ« پیش از دیدار با امارات 
مطرح کرد:

می خواهیم با صدرنشینی 
راهی جام جهانی شویم

دراگان اسکوچیچ در نشست خبری پیش از مسابقه با امارات 
در مقدماتی جام جهانی اظهار داشت: کار صعود را مقابل عراق 
یکسره کردیم، اما بازیکنان باید متوجه این باشند که همیشه 
نماینده کشورشان هستند و امیدوارم مقابل امارات بازی خوبی 
انتظار بازی سختی داریم. برای فردا  را به نمایش بگذارند. 
بیرانوند به خاطر کرونا و خلیل زاده به خاطر دو اخطاره بودن در 
جمع ما حضور ندارند. امیدوارم بتوانیم مردم ایران را خوشحال 
کنیم. ۵ بازیکن غایب هم از قبل داشتیم که این دو نفر هم به 

آن ها اضافه می شوند.
اسکوچیچ در مورد وضعیت بیرانوند و اینکه او در ۵-۶ سال اخیر 
دروازه بان اصلی تیم ملی بوده است، آیا تکلیف سنگربان تیم 
ملی مشخص شده است و از این به بعد فقط امیر عابدزاده 
را درون دروازه شاهد خواهیم بود یا نه، عنوان کرد: موضوعی 
که مطرح کردیم مربوط به ۵-۶ سال گذشته نیست. در زمان 
هدایت من هم بیرانوند به عنوان دروازه بان اصلی بازی را شروع 
کرده است. هر کدام از بازیکنان در شرایط آرمانی هستند درون 
دروازه قرار می گیرند. دردسر شیرینی است، ولی هر کدام از آن ها 
درون دروازه قرار بگیرند خیالم راحت است، رقابت دوستانه ای 
بین آن ها وجود دارد. از سرمربی تیم ملی پرسیده شد برخی 
می گویند صعود تیم ملی با هنرنمایی بازیکنان بوده، اما مترجم 
گفت این سوال مربوط به مسابقه نیست و سوال باید فقط در 

مورد بازی فردا پرسیده شود.
اسکوچیچ اظهار داشت: هر زمانی که به عنوان نماینده کشورمان 
در مسابقه ای شرکت می کنیم بهترین و قویترین ترکیب را به 
میدان می فرستم و اگر بازی دوستانه ای داشتیم در آن زمان 
تصمیم متفاوتی خواهم گرفت. اما فردا با تمام قوا و جدیت 
صد در صد بازی خواهیم کرد، زیرا می خواهیم اول گروه شویم 
و همه بازی را با امتیاز کامل پشت سر بگذاریم. بازیکنان هم 
نباید غفلت و سهل انگاری کننند و من به عنوان رهبر تیم هر 
بازی پیامی به بازیکنان می دهم و پیام من برای بازی فردا به 

بازیکنان این است که با جدیت کامل به میدان بروند.
سرمربی تیم ملی در مورد اینکه صحبت آخرش در نشست 
خبری چیست؟ عنوان کرد: بازیکنانم آگاه باشند و با تمام 
وجودشان بازی کنند. امیدوارم در بازی با امارات مثل بازی 
با عراق پایان شیرینی داشته باشیم و برای همه مردم آرزوی 
سلامتی می کنم. از بازیکنان هم می خواهم که با مسئولیت 
بهترین  می کنیم  سعی  و  شوند  میدان  وارد  کامل  پذیری 
نمایش خود را ارایه کنیم و امیدوارم موضوع کرونا باعث نشود 

برنامه های ما بهم بریزد و مجبور به تغییر شویم.
همچنین فان مارویک سرمربی تیم ملی امارات، در نشست 
خبری پیش از دیدار با ایران اظهار داشت: در ابتدا به تیم و 
مربی ایران صعود به جام جهانی را تبریک می گویم. ما آمدیم 
که سه امتیاز را بگیریم. اولین بار است که اینجا آمدم. در دبی 

بدشانس بودیم که باختیم.
کایو کاندو بازیکن تیم ملی امارات هم در مورد این بازی عنوان 
کرد: یک مسابقه و یک فینال دیگر است. رویای ما صعود 
به جام جهانی است و به این رویا باور داریم. یک بازی و 
یک استراتژی داریم و تمام تلاشمان را برای این بازی انجام 

می دهیم.

مستطیل سبز

حذف  از  وحشتناک تر  خبری  هیچ  بدون شک، 
سرخابی های پایتخت از آسیا برای فوتبال ما نبود. شاید 
باور آن سخت باشد که این حذف مفتضحانه استقلال 
و پرسپولیس، چه فشاری را به بدنه فوتبال داخلی ما 
وارد خواهد کرد، جایی که سالیانِ مدیدی گفته می شد 
مدارک و ابزار لازم برای حضور در رقابت های آسیایی 
قلدری  با  ای اف سی،  مماشات  با  باز هم  اما  نداریم، 
در رقابت های فوق الذکر، حضور پیدا می کردیم و همه 
می کشیدیم،  فریاد  را  داخلی مان  فوتبالِ  نداشته های 
بدست  را  موفقیتی  تیم هایی  یا  تیم  اگر  بخصوص 
می آورد، مثل این اواخر، که پرسپولیس دوبار فینال را 
تجربه کرد و همه نداشته های فوتبال ایران پشتِ این 

موفقیت ها گم شد. 
اما اینکه تاثیر این خلا چرا در فوتبال ما زیاد است، به 
این موضوع بر می گردد که مدت هاست، تمامی افکار 
شده،  جمع  تیم  دو  این  به  ایران  فوتبال  توجهات  و 
به هر جهت، باید قبول کنیم که فضای هواداری فوتبال 
ما خاص تر از دیگر نقاطِ این کره خاکی است، پس حالا 
باید به این موضوع فکر کنیم که از این پس با حذفِ 
استقلال و پرسپولیس، تمامی ظرفیت های این دو تیم، 

برای قهرمانی در لیگ برتر خواهد بود. 

کمی  برتر  لیگ  رقابت های  شرایط  امسال  طرفی  از 
متفاوت شده، استقلال کاملا خود را در نقش یک مدعی 
تراز اول نشان داده و پرسپولیس هم دست بردار کورس 
قهرمانی نیست تا این دو تیم شانه به شانه هم در صدر 
قرار بگیرند، در شرایطی که حتی سپاهان، مس رفسنجان 

و آلومینیوم اراک و فولاد و گل گهر هم از مدعیان بالای 
جدول بودند تا رقابتِ قهرمانی نزدیک تر از قبل شود. 

از فضای بین دو نیم فصل، فعلا تشنج هایی در اردوی 
اما  است،  پایان  به  رو  گویا  که  دیده می شود  سرخ ها 

می تواند در آینده خطرساز شود، از آن طرف هم آبی ها، در 
حال رتق و فتق کارهای خود در سکوت خبری هستند، 
از  داشت،  خواهند  فصل  ادامه  در  را  دشواری  راه  اما 
اصفهان خبر می رسد که نویدکیا تلویحا در مصاحبه آخر 
خود اشاره به انقلابی در بُعدِ ارزش و شخصیت دادن به 
پیراهن سپاهان داشته که می تواند مهم باشد، بخصوص 
نمایندگان  حالا  خوزستان،  فولاد  به همراه  آن ها  که 
آسیایی فوتبال ایران هستند، در شرایطی که فولادی ها 

هم همه جوره در بازار نقل و انتقالات فعال بوده ا ند.
در  چالشی  پر  فصلِ  نیم  از  نشان  مباحث  این  همه 
فوتبال ما دارد که احتمالا در آن انتسابِ وزیر، وکیل 
و وصی به رنگ ها و مشکلات داوری که کم و بیش 
ادامه دار بوده و هست و خواهد بود، می تواند به این 
تجربه،  طبق  دهد.  بیشتری  لعاب  و  رنگ  چالش ها، 
در نیم فصل  دوم، دروازه ها کوچک تر خواهند شد و 
فضای امتیازگیری هم سخت تر، چرا که تیم هایی که 
نمی خواهند سقوط کنند، هم دنبال یقه گیری می روند، 
از طرفی اختلاف امتیاز بین دو تیم صدر جدول نیز، 
بسیار ناچیز است و حالا انتظارات هوادارن از هر دو 
تیم بالا خواهد بود. بی شک، نیم فصل دوم امسال، 
احتمالا  که  باشد،  می تواند  بسیاری  حوادث  آبستن 
تبعات آن در موارد مختلفی دیده خواهد شد و باید به 

انتظار آن ها بنشینیم.

حذفی که قهرمانی لیگ را هم تحت تاثیر قرار می دهد؛

نیم فصلِ پرمُخاطــره !
امیر کریمی

  نویسنده و کارشناس فوتبال

پیش بازی

دیدار دو تیم ایران و امارات از ساعت ۱۸ امروز در ورزشگاه 
آزادی برگزار می شود. در شرایطی که تیم های ملی فوتبال 
ایران و امارات تا کنون ۱۷ بار مقابل یکدیگر قرار گرفته اند 
که حاصل آن، ۱۳ پیروزی برای تیم ایران، یک پیروزی برای 
امارات و ۳ تساوی بوده است. ایران ۲۵ گل زده و سهم تیم 

امارات ۴ گل بوده است. 
به جام جهانی،دراگان   ملی  تیم  به صعود  توجه  با  اما 
اسکوچیچ با خیال راحت تری به سه بازی باقیمانده تیمش 
در مرحله نهایی انتخابی جام جهانی نگاه می کند و می تواند 
از این بازیها به عنوان دیدارهایی برای محک بازیکنان دیگر 

تیمش بهره ببرد. 
آنطرف میدان، امارات برای بازی با ایران و سایر دیدارهایش 
استراتژی کاملا متفاوتی دارد. آنها به عنوان تیم سوم گروه، 
امیدوار به حضور در پلی اف هستند و به همین دلیل هر 
سه بازی بعدی شان، حکم دیدار مرگ و زندگی برایشان 
دارد و امیدوارند که بدون امتیاز از ورزشگاه آزادی خارج 
نشوند هر چند که امتیاز گرفتن از تیم اسکوچیچ، اصلا 
کار راحتی نیست و مربی کروات به دنبال چهاردهمین 
بردش در پانزدهمین دیداری است که روی نیمکت تیم 

ملی می نشیند.
۴ بازی اول این ۲ تیم با برتری ایران به پایان رسیده اند 

و تیم امارات در پنج بازی اول برابر ایران موفق به گلزنی 
نشده بود. بهترین برد تیم ایران برابر امارات کسب پیروزی 
۳ بر صفر و بهترین برد تیم امارات هم برابر ایران کسب 
نتیجه ۳ بر یک بوده است. آخرین بازی ۲ تیم نیز در دور 
رفت بود که شاگردان اسکوچیچ با نتیجه یک بر صفر به 

پیروزی رسیدند.
با هدایت دراگان اسکوچیچ  ایران که  تیم ملی فوتبال 
کروات در ۱۴ بازی گذشته ۱۳ برد و یک مساوی داشته، 
حالا درصدد پیروزی مقابل شاگردان فن مارویک هلندی 
است. امارات ۹ امتیازی در رده سوم جدول است و تلاش 
می کند که همچنان به صعود امیدوار باشد. اماراتی ها در 
صورتیکه هر سه بازی خود را ببرند و کره جنوبی هر سه 
بازی را بازنده شود در آنصورت اماراتی ها به عنوان تیم دوم 
به جام جهانی صعود می کند احتمالی که بسیار بعید است. 
با این حال اماراتی ها برای رسیدن به پلی آف و سوم شدن 
در این گروه شانس زیادی دارند و بازی با تیم ملی برایشان 
حکم مرگ و زندگی دارد، زیرا اگر مقابل تیم ملی بازنده 
شوند تیم های لبنان و عراق هم شانس بیشتری برای رفتن 

به پلی آف خواهند داشت.
در بازی دور رفت با امارت یک بر صفر به پیروزی رسیدیم. 
البته قبل از گلزنی داور استرالیایی شجاع خلیل زاده را با یک 

 VAR کارت قرمز اخراج کرد، اما با مرور صحنه ها از سوی
داور مسابقه کارت قرمز شجاع خلیل زاده را پس گرفت 
تا تیم ملی با یازده بازیکن به بازی خود ادامه بدهد و در 
نهایت مهدی طارمی با گل سه امتیازی ما را به پیروزی 
برساند. در آن بازی طارمی یک پنالتی هم گرفت که سردار 

آزمون آن پنالتی را از دست داد.
ترکیب احتمالی تیم ملی ایران:

امیر عابدزاده- سیاوش یزدانی- محمدحسین کنعانی زادگان 
- امید نورافکن- صادق محرمی - سعید عزت اللهی - سامان 
قدوس- علیرضا جهانبخش - مهدی طارمی- علی قلی زاده- 

وحید امیری

جدال با امارات در تهران؛

اولین دیدار تشریفاتی ایــران در راه قطــر

بدون شک، هیچ خبری وحشتناک تر از حذف سرخابی های پایتخت از آسیا برای فوتبال ما نبود. شاید باور 
آن سخت باشد که این حذف مفتضحانه استقلال و پرسپولیس، چه فشاری را به بدنه فوتبال داخلی ما وارد خواهد 

کرد، جایی که سالیانِ مدیدی گفته می شد که، مدارک و ابزار لازم برای حضور در رقابت های آسیایی نداریم، اما باز هم 
با مماشات ای اف سی، با قلدری در رقابت های فوق الذکر، حضور پیدا می کردیم و همه نداشته های فوتبالِ داخلی مان را 

فریاد می کشیدیم، بخصوص اگر تیم یا تیم هایی موفقیتی را بدست می آورد.


